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Sinteza articolului 

Radu Lupașcu Drepturile omului și 
securitatea 
națională, subiectul 
conferinței 
organizate de 
Asociația Europeană 
a Studenților în 
Drept la USV 
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06.03.24 

- Începând de astăzi, timp de trei zile la Universitatea „Ștefan cel Mare” 
din Suceava va avea loc Conferința Națională a Asociației Europene a 
Studenților în Drept  (ELSA) cu tema „Drepturile omului și securitatea 
națională”. Manifestarea  este organizată  de ELSA Suceava în colaborare 
cu Facultatea de Drept și Științe Administrative din cadrul USV. 
Evenimentul debutează astăzi, miercuri 6 martie, în sala Auditorium 
„Joseph Schmidt” din USV, cu prelegerea intitulată „Amenințările 
transfrontaliere”, susținută de  profesorul colaborator Cristian 
Cucoreanu. Lucrările primei zile se vor încheia cu un workshop pe tema 
„Sistemul juridic și inovațiile tehnologice”, organizat de către as. univ. 
drd. Raluca Onufreiciuc și drd. Ionuț Croitoru. 
Mâine, în a doua zi a conferinței, în Aula Magna a Universității „Ștefan 
cel Mare” din Suceava, conf. univ. dr. Gabriela Nemțoi și as. univ. drd. 
Luiza Florentina Curelușă vor susține prelegeri în plen, axate pe 
„Responsabilitățile și îndatoririle individului în societate”. Ulterior 
acestei întâlniri studenții vor participa la workshop-ul „Biblioteca vie”, 
coordonat de comisar șef Ileana Iacob de la Compartimentul de Analiză 
și Prevenire a Criminalității IPJ Suceava, Gabriela Jucan și Cătălin 
Boșintă, consilieri de probațiune, împreună cu comisar șef Ionuț 
Epureanu, purtător de cuvânt al IPJ Suceava. 
Conferința se va încheia vineri, 8 martie, cu o sesiune plenară în cadrul 
căreia participanții, studenți de la universități precum Universitatea 
„Lucian Blaga” din Sibiu, Universitatea „Dimitrie Cantemir” din Târgu 
Mureș și Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava, vor putea dezbate 
principalele teme abordate de-a lungul celor trei zile. 
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- Cadrele didactice de 
la Facultatea de 
Inginerie Alimentară 
Suceava, la școli din 
Suceava, Botoșani și 
Neamț, pentru a 
prezenta oferta 
educațională a 
facultății 

radiotop.ro 
05.03.24 

- Decanul Facultății de Inginerie Alimentară din cadrul Universității 
„Ștefan cel Mare” Suceava, Mircea Oroian, a prezentat oferta 
educațională a facultății în cadrul unei întâlniri cu elevi de clasa a XII-a 
de la Colegiul „Andronic Motrescu” Rădăuți. Într-o intervenție telefonică 
la Radio Top, domnul Oroian a declarat: „Am fost invitat de Colegiul 
<Andronic Motrescu> să susțin o prelegere despre alimentele viitorului 
și în acest context i-am rugat să ne lase să promovăm oferta educațională 
a facultății noastre”. Conform domnului Oroian, și colegii domniei sale 
prezintă oferta educațională a facultății, acesta spunînd: „Colegii mei 
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<bat> cele trei județe de unde avem în mod tradițional studenți, Suceava, 
Neamț și Botoșani. Atingem și orașul Pașcani, dar nu aș putea spune că 
este un <bazin> pentru universitate, respectiv pentru facultatea 
noastră”. În ceea ce privește județul Bistrița-Năsăud, Mircea Oroian a 
spus că doar 10-15 studenți din acest județ învață la universitatea 
suceveană. 
Revenind la Colegiul „Andronic Motrescu”, decanul Facultății de 
Inginerie Alimentară a afirmat: „La acest colegiu au și clase de industrie 
alimentară, iar facultatea noastră poate reprezenta prima lor opțiune. 
Unii dintre profesorii de  aici sunt absolvenți ai facultății noastre, unii și-
au dat gradele didactice la noi și spunem că este o relație frumoasă, 
prietenoasă între cele două instituții”. 

Adelina 
Talpalariu 

Peste 500 de lucrări 
artistice, semnate de 
preșcolari suceveni, 
înscrise la „Penelul 
fermecat” 
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- Ediția din acest an a proiectului destinat preșcolarilor ,,Penelul 
fermecat”, a XVIX-a, are ca temă ,,Și eu pot fi de ajutor!” și a suscitat 
interesul a peste 500 de preșcolari îndrumați de cadre didactice din 
Suceava. 
Cele 532 lucrări participante, realizate de preșcolari cu vârsta cuprinsă 
între 4-6 ani, din grupele mică, mijlocie și mare, din zona Suceava 
(grădinițe de stat și particulare din municipiul Suceava și din localitățile 
Ipotești, Tișăuți, Cajvana, Botoșana, Liteni, Dumbrăveni, Mitocu 
Dragomirnei, Dărmănești, Plopeni, Dolhasca, Prelipca, Bosanci, 
Pătrăuți), sunt dispuse în patru secțiuni, astfel: desen/pictură - 299 
lucrări, grafică - 48 lucrări, modelaj - 123 lucrări, mozaic - 62 lucrări. 
Juriul a acordat 530 de premii și 29 mențiuni, pe secțiuni și pe grupe de 
vârstă. Premiile acordate sunt: 280 premii I, 132 premii II, 91 premii III. 
Potrivit organizatorilor, „tema anuală a manifestării cultural-artistice 
<Penelul fermecat>, <Și eu pot fi de ajutor!>, a determinat preșcolarii și 
cadrele didactice îndrumătoare la proiectarea și desfășurarea succesivă a 
unor activități specifice în vederea stimulării înțelegerii, la nivelul 
preșcolarilor, a semnificației conceptului care vizează ajutorul”. 
Din această perspectivă, cadrele didactice au derulat: audierea de povești 
și povestiri tematice, în care personaje și eroi au nevoie de ajutor și oferă 
sprijin, în contexte diverse; lecturi după imagini reprezentative pentru 
nevoia și acordarea de ajutor; teatre de păpuși, de umbre, de actori în 
care personaje imaginare și reale solicită și primesc sprijin; vizionare de 
filme didactice, de resurse electronice existente în bibliotecile virtuale ale 
grupelor și grădinițelor, care ilustrează  modalități de a oferi ajutor, 
copiilor, adulților, plantelor, animalelor etc. […] 
Vernisajul expoziției este programat joi, 7 martie 2024, ora 13.30, la 



Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava, în spațiul expozițional, situat în 
corpul A, etaj 1. 
Concursul a fost inițiat de către Inspectoratul Școlar Suceava, prin insp. 
pentru educație timpurie, profesor Daniela Răileanu, în parteneriat cu: 
Consiliul Județean Suceava, Direcția pentru Cultură, Culte și 
Patrimoniul Cultural Național a județului Suceava, Uniunea Artiștilor 
Plastici, Filiala Suceava, Colegiul de Artă „Ciprian Porumbescu” Suceava, 
Facultatea de Științe ale Educației din cadrul Universității „Ștefan cel 
Mare” Suceava, și este organizată de cadrele didactice de la: Grădinița cu 
Program Prelungit ,,Gulliver’’ Suceava, Grădinița cu Program Prelungit 
„1-2-3” Suceava și Grădinița cu Program Normal Ipotești. 

- Prof. univ. dr. 

Mircea Oroian: Cred 

că Uniunea 

Europeană trebuia să 

facă un pas în spate, 

dar și în momentul 

în care s-a dezvoltat 

Green Deal-ul nu 

știu cât de mult au 

fost întrebați 

fermierii și cât s-a 

ascultat punctul lor 

de vedere 
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- Decanul Facultății de Inginerie Alimentară din cadrul Universității 

„Ștefan cel Mare” Suceava, profesorul universitar doctor Mircea Oroian, 

a comentat la Radio Top pasul făcut înapoi de Bruxelles, ca urmare a 

protestelor fermierilor. Comisia Europeană a hotărât ca o parte din 

obligațiile de mediu să fie voluntare, iar fermierii care le vor respecta vor 

primi sumele prevăzute pentru ecoscheme. Într-o intervenție telefonică, 

domnul Oroian a afirmat: „În Green Deal una dintre ținte era ca până în 

2050 Uniunea Europeană să devină neutră climatic, iar pentru fermieri 

unul dintre aspecte era legat de pesticide, reducerea lor cu până la 50% 

și utilizarea de pesticide prietenoase cu mediul, care sunt mult mai 

scumpe. A venit și valul de cereale din Ucraina care nu a fost taxat la 

vamă și a inundat piața europeană. Cerealele nu respectă Green Deal-ul 

și nici reglementările actuale în ceea ce privește nivelul maxim de 

pesticide pe care le are Uniunea Europeană. Este clar că fermierii, atât 

polonezii, cât nemții și francezii au fost afectați de această măsură. Chiar 

și în România piața este sufocată de cerealele care vin din Ucraina. Cred 

că fermierul își pune problema așa: <dar eu respect niște standarde atât 

de înalte și pe mine nu mă ajută nimeni și ajungem în situația în care nu 

putem să plătim ratele la bănci sau chiar ne este pusă în pericol 

supraviețuirea noastră ca și companii, ca și sector>. Cred că Uniunea 

Europeană trebuia să facă un pas în spate, dar și în momentul în care s-a 

dezvoltat Green Deal-ul nu știu cât de mult au fost întrebați fermierii și 

cât s-a ascultat punctul lor de vedere”. 
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